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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Ulf Walther och vice ordföranden Gustav Johansson 

utsågs att justering dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 

justering sker tisdag den 29 september. 
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§ 2   

Fastställande av dagordning 

Föredragningslistan ändras på följande sätt: 

 

Ärendet 6 om uppföljning inom socialpsykiatrin Dalen och Hagsätra 

gruppbostäder dnr 445-2015-1.2.1. utgår 

Ärendet 8 Uppföljning av Enskede Nya Servicehus och Rosens 

dagverksamhet, dnr 1.2.1.– 476/2015. utgår 
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§ 3   

Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från nämndens sammanträde den 20 augusti 2015 anmäldes 

justerat den 25 augusti 2015. 
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§ 4   

Tertialrapport 2 Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning 2015      

 
Beslut 
1. Tertialrapport 2 2015 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

2. Omslutningsförändringar om 16,1 mnkr godkänns. 

3. Belopp för periodiseringar fastställs till 20 000 kr. 

4. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 0,7 mnkr för 

ersättning för arbete med fattiga EU-medborgare i samband med 

avhysningar. 

5. Redovisning av uppdrag från nämnden om risk- och 

konsekvensanalys för beroendemottagningen godkänns. 

6. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden bidrar till kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål 

samt mål för verksamhetsområdena under 2015. Förvaltningen 

bedömer att nämndens egna mål kommer att uppnås under året, 

liksom merparten av årsmålen för indikatorerna. Samtliga aktiviteter 

bedöms kunna genomföras under året. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 10 september 2015. 

Dnr 464-2015-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Gustav Johansson m.fl.(M), Peter Backlund (FP) 

”Det är glädjande att ekonomin i förvaltningen, efter alliansens 

ständiga påtryckningar, nu börjar se bättre ut. Det är viktigt att nu inte 

slå sig till ro utan fortsätta arbetet med att förbättra ekonomin och 

kvaliteten i verksamheterna. De 2,9 miljonerna som verksamheten 

fortfarande går back måste sparas in så att en budget i balans uppnås. 

Kvaliteten i verksamheterna får inte bli lidande av de 

kostnadsdrivande satsningar majoriteten genomför.  

De verksamheter som fortfarande dras med stora underskott måste 
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komma tillrätta med dessa. I dagsläget vägs dessa underskott upp av 

stora överskott inom framför allt förskola samt kultur och fritid, vari 

vi ser att vi inte når upp till flera av de uppsatta målen. Dessa 

verksamheter måste få de ekonomiska möjligheterna att nå upp till de 

uppsatta målen.” 
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§ 5   

Uppföljning inom äldreomsorgen - Högdalens vård- och 
omsorgsboende  

Beslut 
1. Rapporten godkänns 

2. Verksamheten övergår i egen regi fr.o.m. 2017-03-01 

 
 
 
Ärendet 
Avtal- och verksamhetsuppföljning för Högdalens vård- och 

omsorgsboende genomfördes under juni 2015. 

Verksamheten drivs på entreprenad av Vardaga (tidigare Carema 

Care) t.o.m. 2015-09-30. Därefter går driften för verksamheten över 

till Egen regi. Förvaltningen bedömer att Vardaga inte riktigt till fullo 

bedriver driften av Högdalens vård- och omsorgsboende, inom 

området äldreomsorg, i enlighet med gällande anbud och avtal.  

Avvikelserna handlar främst om brister i dokumentation för att säkra 

att insatser enligt SoL och hälso-och sjukvård genomförs.   

 Avvikelserna och bristerna följs upp vid avstämningsmöte i 

september 2015, innan verksamheten övergår i Egen regi 2015-10-01. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 augusti 2015. 

Dnr 442-2015-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), Peter Backlund (FP)  

”Uppföljningen visar att Högdalens vård- och omsorgsboende i allt 

väsentligt är en mycket bra verksamhet. Bristerna i framför allt 

dokumentationen ska inte förringas men är samma kritik som 

återkommer i de flesta uppföljningar, privat som kommunalt drivet. 

Verksamheten har under åren i privat regi förbättrat sin kvalitet 

avsevärt och vi anser det beklämmande att en ny upphandling nu inte 

genomförs. Vi hoppas, för de boendes skull, att framtida uppföljningar 

påvisar att den goda kvaliteten, den hemlika miljön och det rika 

utbudet av aktiviteter som finns idag inte försämras när verksamheten 

nu återkommunaliseras.”     
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§ 6  

Uppföljning inom socialpsykiatrin Dalens och Hagsätra 
gruppbostäder. 

Beslut 
 

Nämnden beslutar att ärendet utgår 

Dnr 445-2015-1.2.1. 
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§ 7   

Uppföljning inom Omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning, gruppbostäderna i Vantör 

Beslut 
Rapporten godkänns 

 
 
 
 
Ärendet 
Avtalsuppföljning för gruppbostäderna Bandhagens gruppbostad 41- 

Bandhagens gruppbostad 46 – Vintrosens gruppbostad – Rågsveds 

gruppbostad – Hagsätra gruppbostad, 24:an - Hagsätra gruppbostad 

och Villan i Vantör genomfördes under februari och mars 2015. 

Enheterna drivs på entreprenad av Attendo LSS AB sedan 2014-02-01 

och det är första gången som förvaltningen följer upp verksamheten 

utifrån gällande anbud och avtal. Förvaltningen bedömer att Attendo 

LSS AB till största delen bedriver gruppbostäderna, inom 

verksamhetsområdet funktionsnedsättning, i enlighet med gällande 

avtal och anbud. Ett fåtal avvikelser har påträffats inom området 

dokumentation och utföraren har uppmanats att åtgärda dem snarast. 

Åtgärderna följs upp vid avstämningsmöte i oktober 2015. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 augusti 2015. 

Dnr 462-2015-1.2.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

UTGÅR 

Dnr 1.2.1.-476/2015 
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§ 9   

Upphandling av ramavtal för parkinvesteringar och andra 
anläggningsarbeten    

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att delta i den gemensamma 

upphandlingen av entreprenör för genomförande av 

parkinvesteringar och andra anläggningsarbeten. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören vid 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning att för nämndens 

räkning genomföra upphandlingen och att teckna avtal med 

entreprenör. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
 
 
Ärendet 
Avtalet med nämndens entreprenör för genomförande av 

parkinvesteringar och övriga anläggningsarbeten löper ut den 15 maj 

2016. Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd deltar i en ny gemensam upphandling av 

anläggningsentreprenör tillsammans med stadsdelsnämnderna Farsta, 

Hägersten-Liljeholmen, Skarpnäck, Skärholmen och Älvsjö samt att 

alla nödvändiga beslut samt tecknande av avtal för stadsdelsnämndens 

räkning sköts av stadsdelsdirektören vid Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 september 2015. 

Dnr 493-2015-2.2.2. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Rapportering till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
enligt 16 kap 6 f § SoL av ej verkställda beslut enligt  
4 kap 1 §SoL samt rapportering enligt 28 § LSS av ej 
verkställda beslut enligt 9 § LSS period 2/ 2015 
 

Beslut 
Rapporteringen gällande ej verkställda beslut enligt SoL respektive 

LSS godkänns och läggs till handlingarna. 

 
 
  
 

Ärendet 
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att till IVO 

varje kvartal rapportera in gynnande beslut som inte verkställts inom 

tre månader från beslutsdatum.   

 

Vid rapportering för april - juni 2015 (period 2, 2015) hade individ- 

och familjeomsorg, barn och ungdom två beslut enligt SoL att 

rapportera.   

Inom omsorgen om personer med funktionsnedsättning rapporterades 

totalt tio ärenden enligt LSS och ett ärende enligt SoL. Tio av dessa 

hade ej verkställts. Ett ärende hade avslutats utan verkställighet då 

ansökan om boende återtagits. För äldreomsorgen rapporterades totalt 

17 ärenden, varav två beslut enligt SoL hade verkställts, sex hade 

avslutats utan verkställighet varav fem då ansökan återtagits och ett då 

den enskilde avlidit. Övriga nio beslut hade ej verkställts.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 augusti 2017. 

Dnr 458-2015-1.2. 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11  

Delegation enligt lagen om vård av missbrukare (LVM) och 
förordnanden enligt lagen med särskilda bestämmelser om 
vård av unga (LVU) vid Enskede -Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning 

Beslut 
 

1. Nedanstående tjänstemän förordnas rätten att begära 

polishandräckning enligt LVU § 43 1 st. 2 p. inom nämndens 

verksamhetsområde. 

Barn och unga 

Jeanette Holmqvist, avdelningschef, Katarina Elfving,  

Kerstin Almgren, Fariba Roosta, Efva Gullberg, enhetschefer,  

Eva Torstensson, Jenny Bertvall, Synnöve Schultz-Brüssel,  

Jonas Danielsson bitr. enhetschefer  

 

2. Nedanstående tjänstemän ges delegation att begära 

polishandräckning enligt LVM 45 § 1 o 2 st. inom nämndens 

verksamhetsområde. 

Vuxna 

Gunilla Ekstrand, avdelningschef, Jamie Tokic, enhetschef,  

Tobias Nilsson, bitr. enhetschef 

 
 
 
Ärendet 
Beslut om att begära polishandräckning enligt LVM kan delegeras till 

tjänstemän medan beslut om att begära polishandräckning enligt LVU 

inte kan delegeras. Däremot kan särskilda tjänstemän av nämnden 

förordnas rätten att fatta sådana beslut.   

Förvaltningen föreslår att nämnden förordnar namngivna tjänstemän 

rätt att begära polishandräckning för att genomföra beslut om vård 

eller omhändertagande enligt LVU samt utse namngivna personer som 

enligt delegation får besluta om polishandräckning för att få till stånd 

läkarundersökning enligt LVM och för att föra den enskilde till LVM-

vård på sjukhus eller LVM-hem. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 september 2017. 

Dnr 1.1.-498/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

   Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

24 september 2015 
nr 8 /2015 

Sida 15 
 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 12   

Dig In - digital arkivstrategi för Stockholm stad- svar till 
kommunstyrelsen 

Beslut 
 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på remiss om en samlad digital 

arkivstrategi för staden samt handlingsplan för genomförande. 

 
 
Ärendet 
Stockholms stadsarkiv arbetar för att bli världsledande när det gäller 

att utveckla öppenheten i de offentliga arkiven. Kommunstyrelsen har 

översänt stadsarkivets förslag till digital arkivstrategi för Stockholms 

stad, Dig In, på remiss. Förslaget har utarbetats av stadsarkivet efter 

uppdrag från kulturnämnden. Förvaltningen ser stora fördelar med 

ökad digitalisering och vill särskilt lyfta fram att förslaget till strategi i 

högre grad än nu bör lyfta fram behovet av en ökad digital 

informationsförsörjning i staden eftersom en sådan ger ökad 

effektivitet i förvaltningarna verksamheter.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 28 augusti 2015. 

Dnr 360-2015-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Revidering av arkivregler för Stockholms stad – svar till 
kommunstyrelsen 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remiss om reviderade arkivregler för Stockholms stad, till 

kommunstyrelsen. 

 
 
 
Ärendet 

Kulturnämnden har genom stadsarkivet föreslagit att nya arkivregler 

ska gälla för staden. Förslaget har översänts från kommunstyrelsen till 

nämnden för yttrande. Revideringen handlar främst om justeringar i 

disposition, kapitelindelning, författningshänvisningar, och visst 

språkbruk med syfte att göra arkivreglerna mer tydliga och 

pedagogiskt utformade. Utöver det har vissa tillägg gjorts för att 

anpassa arkivreglerna till dagens informationshantering.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 september 2015. 

Dnr 1.5.1.– 500/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Plansamråd för del av fastigheten Postgården m.m. 
(Årstafältet etapp 2), Sdp 2013–00525- svar till 
stadsbyggnadskontoret 

Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret 

 

 

 

Ärendet 
Planförslaget gör det möjligt att bygga cirka 730 lägenheter, 500 

studentbostäder, lokaler, 225 hotellrum och 14 000 kvm kontor och 

parkeringsgarage. Tre förskolor planeras i stadsdelens regi, samtliga 

integrerade i bostadsbebyggelsen.  

Förvaltningen är positiv till den föreslagna detaljplanen. Den 

föreslagna bebyggelsestrukturen, med stor variation i höjder och 

arkitektur skapar, tillsammans med aktiviteter i bottenvåningarna, 

möjligheter för en stimulerande stadsmiljö. Förvaltningen anser dock 

inte att det är rimligt att anta att 500 studentbostäder inte för med sig 

några bilar och anser att trafikpåverkan på den kvarvarande 

industriella verksamheten öster om planområdet bör studeras närmare.  

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 augusti 2017. 

Dnr 1.5.3.– 470/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Gustav Johansson m.fl. (M), Peter Backlund (FP)  

”Det är mycket glädjande att arbetet med plansamråden nu kommer 

igång så vi snart kan få se den nya stadsdelen på Årstafältet bygga 

samman Östberga och Årsta samt lätta lite på det tryck som finns på 

Stockholms bostadsmarknad.  

 

Den föreslagna bebyggelsen kännetecknas av variation i byggnadsstil 

och Årstafältet kan bli ett viktigt tillskott i sättet att bygga för 

framtiden. I detta sammanhang vill vi påvisa den bristande 

ambitionsnivå som genomsyrar detta plansamråds miljöarbete. När 
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man nu har en helt ny stadsdel att planlägga och mängder med ny 

miljöteknologi tillgänglig är det synd att inte bygga på ett sätt 

minimerar boendets inverkan på miljön. Självklart måste det finnas en 

avvägning mellan projektets genomförandekostnad, och därmed även 

bostadspriserna, och miljöaspekten. Men i detta fall skulle till 

exempel passivhus, aktiva fasader, solpaneler och andra 

energilösningar inte bara bidra till en bättre miljö utan även sänka 

driftskostnaderna för de boende samt öka marknadens möjlighet att 

driva upp skalfördelar med den nya tekniken vilket i framtiden leder 

till billigare miljölösningar.  

 

Förvaltningen påtalar vikten av gruppbostäder i den fortsatta 

utbyggnaden av Årstafältet. Vi vill också understryka att 

förvaltningen fortsatt arbetar för att olika former av kommunal 

service, med olika driftsformer, planeras in i den fortsatta processen. 

Vi måste här se till när Hammarby sjöstad byggdes för att inte 

upprepa samma misstag som där.  

 

Genom området planeras en ny större lokal gata, där vi ser risker med 

att den kan komma att användas som alternativ till Södra Länken. 

Gatan måste därför utformas så att den inte görs attraktiv som så 

kallad smitväg.” 
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§ 15   

Serveringstillstånd på Årsta Deli, Svärdlångsvägen 44 – 
svar till socialförvaltningen 

Beslut 
1. Nämnden tillstyrker ansökan om att stadigvarande få tillstånd att 

servera öl, vin, sprit och andra jästa alkoholdrycker på Årsta Deli 

kl. 11:00 till 01:00, måndag till söndag i restaurangen. 

 

2. Nämnden tillstyrker ansökan om att stadigvarande få tillstånd att 

servera öl, vin sprit och andra jästa alkoholdrycker på Årsta Deli 

kl. 11:00 till 22:00, måndag till söndag på uteserveringen. 

 

 

 

Ärendet 
Årsta Deli på Svärdlångsvägen 44 i Årsta har ansökt om 

serveringstillstånd för öl, vin, sprit och andra jästa alkoholdrycker. 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har sänt ansökan på remiss till 

förvaltningen. Förvaltningen föreslår att nämnden tillstyrker ansökan. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 12 augusti 2015. 

Dnr 1.5.2.– 456/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

 

Anmälningsärenden 
 

  

1. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

2. Tjänstemannabeslut   

3. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde, 2015-09-18  

4. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor, 2015-09-21 

5. Protokoll från Förvaltningsgruppen 2015-09-15 

6. Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen 

 

 
Beslut 
Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna. 
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§ 17   

Nämndens frågor 

  

  
Skrivelse om kollektivtrafiken i Östberga  
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), Roger Orwén (MP), Lars Sterneby 

(V) Peter Backlund (FP)  

 

”I Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har vi tidigare varit eniga 

över partigränserna om vikten av förbättrad kollektivtrafik till och 

från Östberga. I denna fråga står vi fortsatt eniga. 

 

SL föreslår nu neddragningar av bussförbindelser för både linje 134, 

144 och 168, vilket skulle påverka Östberga negativt. 

Kollektivtrafiken till området är redan idag eftersatt. Trots närheten 

till andra områden i vår stadsdel framstår Östberga som en isolerad ö 

vad gäller försörjningen av kollektivtrafik. I stadsdelen Östberga har 

vi från olika majoriteter i stadsdelsnämnden initierat satsningar för att 

lyfta området. Vi menar tillsammans från partier i Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsnämnd att de nu föreslagna neddragningarna i 

bussförbindelser skulle kunna äventyra den positiva utveckling vi så 

innerligt hoppas på. Vi ber därför SL:s styrelse att noga överväga de 

besparingar som föreslås på bussförbindelserna till och från Östberga. 

 
  
 

Skrivelse angående kollektivtrafiken i Östberga 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M)  

I Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har vi tidigare varit eniga 

över partigränserna om vikten av en förbättrad kollektivtrafik till och 

från Östberga. Detta visas inte minst i den skrivelse vi lämnade in i 

december 2014 som samtliga partier i nämnden ställde sig bakom. 

 

När så vänsteroppositionen i SLL, tillsammans med SD, röstade ner 

budgetförslaget som innebar en prishöjning för att resa med SL ryckte 

de undan en halv miljard i finansiering för SL-trafiken. Det innebar i 

praktiken att SLL tvingats spara in, bland annat genom att flera 

busslinjer i Stockholm fått glesare trafik.  
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Det är en självklarhet att SLL måste ta ansvar för sin ekonomi och 

göra besparingar. Men, att SL nu föreslår neddragningar av 

bussförbindelser för både linje 134 och 168, vilket skulle påverka 

Östberga negativt ser vi mycket bekymmersamt på. Kollektivtrafiken 

till området är redan idag eftersatt. Trots närheten till andra områden i 

vår stadsdel framstår Östberga som en isolerad ö vad gäller 

försörjningen av kollektivtrafik. I stadsdelen Östberga har vi från 

olika majoriteter i stadsdelsnämnden initierat satsningar för att lyfta 

området. Vi menar att de nu föreslagna neddragningarna i 

bussförbindelser skulle kunna äventyra den positiva utveckling vi så 

innerligt hoppas på. 

 

Därför hoppas vi att SLL i nästa budget tar höjd för den satsning på 

kollektivtrafik som Östbergaborna förtjänar och efterlängtar.” 

  

 

 

 
Till protokollet noteras att skrivelserna översänds till trafiknämnden i 

Stockholms läns landsting 
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§ 18   

Stadsdelsdirektörens information 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stolts lämnade följande 

information: 

 

Fyra medarbetare inom individ- och familj, barn och ungdom har 

utsatts för attacker under en och samma natt. Det dessa medarbetare 

utsatts för innebär en kris för hela organisationen. Förvaltningen har 

vidtagit nödvändiga åtgärder och erbjuder de drabbade det stöd de 

behöver och önskar. 

 

Trygghetskonferens den 19 oktober, förvaltningen har inbjudits att 

medverka under en programpunkt 

 

Den 7 oktober – nämndutbildningen med Axel Danielsson 

 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 19  - 29 Sluten del 


